
English 9, 2. – 6. 11. 

Hello everyone! 

ŘEŠENÍ – U 49/5a 

1 …are coming…     2 I´m playig….     3 We´re going…. 

ŘEŠENÍ – U 49/7a 

Shall we go shopping on Saturday? 

I can´t. 

My cousins are coming. 

What about Friday, after school? 

That´s no good for me. 

I´m playing volleyball. 

………………………………………………………………………………………………………………………………………………………….. 

2.11. Online lesson 

Speaking about videos from the last week plan (19.-23.10) 

Asking the way, SB 50/1a,b 

SB 51/4 

Words lesson 5c 

Definite and indefinite articles 

4.11. 

Do sešitu: 4 November 

Definite and indefinite articles 

Indefinite article a/an (neurčitý člen) 

Použití: 

- chceme vyjádřit české "nějaký" nebo "jakýsi" 

- když o něčem hovoříme poprvé 

- když chceme vyjádřit množství – jeden (jedna). Může nahradit číslovku "1" 

- u zaměstnání 

Příklady: 

There is a cat in our garden. (V naší zahradě je nějaká kočka) 

I'm reading a book. (Čtu knihu.) 

Bring me a chair, please. (Přines mi prosím židli. - nějakou židli, je mi jedno kterou) 

I have a sister. (Mám sestru. – jednu sestru) 



My sister is a doctor. (Sestra je doktorka) 

Definite article the (určitý člen) 

Použití: 

- známá věc (mluvíme o něčem, o čem jsme již hovořili (vyjadřuje ukazovací zájmeno "to") 

- jedinečnost, jediný exemplář 

- podstatné jméno označuje něco, kde je jasné, o čem mluvíme 

- vyjádření třetího stupně přídavných jmen (superlatives) 

- řadové číslovky 

Příklady: 

The cat in the garden looks hungry.(Ta kočka v zahradě vypadá hladově). 

The sun is shining.  (Slunce je jediné toho druhu na světě): 

Let's go to the beach. (Pojďme na pláž). 

She is the best singer. (Ona je nejlepší zpěvačka.) 

My flat is on the first floor. (Můj byt je v prvním patře.) 

 

5.11. 

Nejprve si ještě jednou prostudujte pravidla pro anglické členy a pak vypracujte cvičení v MS-team. 

https://www.anglictina-bez-biflovani.cz/cleny-v-anglictine  

 

 

https://www.anglictina-bez-biflovani.cz/cleny-v-anglictine

